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PROTOKÓŁ  Nr V/2013 
z obrad Sesji zwyczajnej Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój, 

która odbyła się  w dniu  25 kwietnia 2013r. w godz. 13.00 – 16.55 
w sali obrad Rady Miasta 

 
 

Podjęto uchwały: 
Nr V.45.2013 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
 Jastrzębie-Zdrój. 
Nr V.46.2013 w sprawie zmiany Uchwały Nr XV.191.2012  Rady Miasta Jastrzębie-
 Zdrój z dnia 20 grudnia 2012 roku w sprawie budżetu Miasta 
 Jastrzębie-Zdrój na 2013 rok. 
Nr V.47.2013 w sprawie przyjęcia uzupełnienia nr 3 do "Lokalnego Programu 
 Rewitalizacji Jastrzębia-Zdroju na lata 2008 – 2015". 
Nr V.48.2013 w sprawie okreslenia zasad przyznawania dofinansowania do zadań 
 Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 
 dotyczących rehablitacji społecznej na rok 2013. 
Nr V.49.2013 w sprawie  zmiany Uchwały Nr XV.195.2012 Rady Miasta Jastrzębie-
 Zdrój z dnia 20 grudnia 2012r. W sprawie przyjęcia gminnego 
 programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych na 
 2013 rok. 
Nr V.50.2013 w sprawie zmiany przebiegu ulicy Ks. Twardowskiego zaliczonej do 
 kategorii dróg gminnych na terenie Miasta Jastrzębie-Zdrój. 
Nr V.51.2013 w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę w trybie 
 bezprzetargowym części nieruchomości stanowiącej własność Miasta 
 Jastrzębie-Zdrój zlokalizowanej przy ul. Katowickiej 35. 
Nr V.52.2013 w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości gruntowych. 
Nr V.53.2013 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej 
 nieruchomości gruntowych stanowiących własność Miasta Jastrzębie-
 Zdrój położonych przy ul. Jagiełły. 
Nr V.54.2013  w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu   
 nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Miasta Jastrzębie-
 Zdrój, położonej przy ul. Malinowej. 
Nr V.55.2013 w sprawie nadawania wyróżnień w Mieście Jastrzębie-Zdrój. 
Nr V.56.2013 w sprawie rozpatrzenia skargi Niezależnej Inicjatywy Mieszkańców. 
 
 
 
Ad. 1 
 
Otwarcie V Sesji zwyczajnej Rady Miasta, stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
Otwarcia V Sesji zwyczajnej dokonał przewodniczący Rady Miasta – Tadeusz Sławik. 
Powitał zebranych i stwierdził,  na podstawie listy obecności, że obrady sesji są 
prawomocne, ponieważ udział w sesji bierze wymagana liczba radnych. Udziału w sesji 
nie wzięli radni:  Łukasz Kasza, Iwona Rosińska  i Elżbieta Siwiec -  usprawiedliwieni. 
 
Lista obecności stanowi załącznik  Nr 1  do niniejszego protokołu. 
 
 
Zgodnie z zapisami ustawy, porządek obrad wraz z projektami uchwał otrzymali 
wszyscy radni. 
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Porządek obrad stanowi załącznik  Nr 2  do niniejszego protokołu. 
 
 
 
Ad.  2 
 
Wybór komisji uchwał i wniosków. 
 
Andrzej Kinasiewicz -  Wiceprzewodn. RM 
- W imieniu Klubu Radnych Wspólnota Samorządowa, zgłaszam do pracy w komisji 
radnego Pawła Jagodzińskiego  -  wyraził zgodę. 
 
Andrzej Matusiak 
- Klub Radnych Prawo i Sprawiedliwość  zgłasza  do pracy w komisji radnego 
Janusza Tarasiewicza  -  wyraził zgodę. 
 
Tadeusz Sławik  -  Przewodn. RM 
- Dzisiaj po raz pierwszy głosujemy na sesji przy użyciu nowego systemu do 
głosowania.  Nie wszyscy z państwa radnych wzięli udział w szkoleniu. Proponuję, aby 
teraz przeprowadzić głosowanie próbne. Proszę pana naczelnika Klimalę o udzielenie 
informacji dla radnych. 
 
Mirosław Klimala  -  naczeln. Wydz. Informatyki Miejskiej 
- W kwestii technicznej, przed głosowaniem należy załączyć urządzenie. Fakt 
załączenia pilota, zostanie potwierdzony wyświetleniem się numeru urządzenia, 
którym państwo głosujecie. Najpierw przyciskacie państwo przycisk – włącz pilota i 
głosujecie państwo przez wybranie opcji głosowania tj. wciskacie przycisk -  zielony, 
czerwony lub pomarańczowy. Potwierdzacie wybór głosowania przyciskiem – wyślij 
odpowiedź. Dopiero po naciśnięciu tego przycisku odpowiedź trafia do systemu 
głosującego. Może się zdarzć, że po piętnastu minutach pilot się wyłączy.  Proszę  się 
tym nie przejmować, tylko ponownie go załączyć. Proponuję państwu  głosowanie 
próbne.  Przystępujemy do głosowania, proszę wybrać stosowną opcję głosowania. 
Głosowanie jest sygnalizowane w systemie numerem pilota. Jeśli w trakcie głosowania 
nastąpiła pomyłka, to proszę zmienić opcję głosowania, bo system zaliczy ostatnią 
decyzję.  Jeszcze raz  państwo zagłosujcie. 
 
Tadeusz Sławik  -  Przewodn. RM 
-  Szanowni państwo, myślę, że bez problemu przegłosujemy już skład komisji 
uchwał i wniosków. Kto jest za proponowanym składem komisji  uchwał i wniosków ? 
 
za – 18, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0 
 
 -  Stwierdzam, że skład komisji uchwał i wniosków został przyjęty jednogłośnie. 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik Nr 3 do niniejszego 
protokołu. 
 
 
 
Ad.  3 
 
Przyjęcie protokolu z IV Sesji Rady Miasta. 
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Tadeusz Sławik  -  Przewodn. RM 
– Protokół z IV Sesji  Rady Miasta był do wglądu w Biurze Rady Miasta. Czy są 
uwagi do protokołu ?  Nie widzę. Kto za przyjęciem protokołu z IV Sesji RM ? 
 
za – 18, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0 
 
 -  Stwierdzam, że  protokół  z IV sesji RM został przyjęty jednogłośnie. 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik Nr 4 do niniejszego 
protokołu. 
 
 
 
Ad.  4 
 
Zgłaszanie interpelacji. 
 
Ryszard Piechoczek w sprawach: 
-  dowozu dzieci do Szkoły Podstawowej nr 1 z ulic: Długiej, Pochwacie, Polnej i   
 Okopowej, 
-  remontu schodów na ul. Północnej w rejonie byłego targowiska. 
Interpelacje stanowią załączniki  nr  5-6  do niniejszego protokołu. 
 
 
Lucyna Maryniak w sprawach: 
-  zniszczonych zatoczek autobusowych, 
-  kosztów napraw cząstkowych masy bitumiczej w 2011r. i 2012r. , 
-  gwarancji na naprawy przy ul. Cieszyńskiej, Al. Piłsudskiego, 
-  wyjazdu autobusów MZK z ul. Małopolskiej na Cieszyńską, 
-  kosztu usługi  TV Kanon, 
- braku oznakowania na ekranie dźwiękochłonnym  na Zofiówce dla ptaków   
 drapieżnych, 
- braku odpowiedzi na interpelację kto jest odpowiedzialny za doprowadzenie 
 chodników do stanu pierwotnego, 
-  miejsc na terenie miasta, gdzie będzie można korzystać z internetu, 
-  prośby mieszkańców ul. Pomorskiej dotyczącej garaży, 
-  braku chodnika do przychodni "Hermed" przy ul. Krasickiego. 
Interpelacje stanowią załącznik  nr  7 do niniejszego protokołu. 
 
 
Janusz Tarasiewicz w sprawach: 
- skarg mieszkańców i zarządu osiedla "Zofiówka" w związku z notorycznym     
 blokowaniem miejsc parkingowych mieszkańców posesji na osiedlu przez 
 pracowników KWK "Zofiówka" i pacjentów przychodni oraz braku reakcji na 
 łamanie przepisów ruchu drogowego, 
-  opieszałości w rozpatrywaniu spraw mieszkańców kierowanych do UM, 
-  przedsięwzięcia pn. "Zmiana sposobu uzytkowania istniejacej hali magazynowej na 
 sprzęt rolniczy w Jastrzębiu-Zdroju przy ul. Rolniczej na dz. Nr 1362/52-na 
 kurnik" w związku z Decyzją  SKO w Katowicach z dnia 14 stycznia 2013r. 
Interpelacje stanowią załączniki  nr  8 - 10 do niniejszego protokołu. 
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Jerzy Lis w sprawach: 
-   płatnych miejsc parkingowych przy ul. 1-go Maja, parkingu przy urzędzie miasta, 
 parkingu przy Wojewódzkim Szpitalu Specjalistycznym nr 2 
-   stanu drzewostanu w parku zdrojowym. 
Interpelacje stanowią załączniki  nr 11-12  do niniejszego protokołu. 
 
 
Franciszek  Franek w sprawie: 
-   pojawienia się wilgoci i zagrzybienia w sali lekcyjnej nr 12 w szkole podstawowej nr 
 17. 
Interpelacja stanowi załącznik  nr 13 do niniejszego protokołu. 
 
 
Paweł Jagodziński w sprawach: 
-   dużego zużycia skate parku, 
-   możliwości stworzenia parku linowego dla najmłodszych mieszkańców miasta. 
Interpelacja stanowi załącznik  nr 14  do niniejszego protokołu. 
 
Tadeusz  Markiewicz w sprawie: 
- możliwości wyznaczenia dodatkowego miejsca parkingowego dla osoby 
niepełnosprawnej w pobliżu budynku przy ul. Marusarzówny 1-3-5. 
 
Interpelacja stanowi załącznik  nr 15 do niniejszego protokołu. 
 
Alina Chojecka w sprawach: 
-   etapu załatwiania sprawy budowy garaży przy ul. Krasickiego, 
-   techniczego rozwiązania sprawy segregacji śmieci w jednostkach organizacyjnych 
 miasta np. w szkołach. 
Interpelacje stanowią załączniki  nr  16 – 17  do niniejszego protokołu. 
 
 
Do protokołu złożyli interpelacje radni:   
 
Bernadeta Magiera w sprawie: 
– możliwości zainstalowania przyrządów do ćwiczeń na wolnym powietrzu  przy ul. 
Karola Miarki, 
Interpelacja  stanowi załącznik nr 18  do niniejszego protokołu. 
 
Bernadeta Magiera wspólnie z Anną Toborowicz w sprawie: 
-   rozwieszenia w urzędzie miasta portretów poprzednich włodarzy miasta. 
Interpelacja stanowi załącznik  nr 19  do niniejszego protokołu. 
 
 
Roman Foksowicz w sprawie: 
-   przebudowy budynku przy ul. Szkolnej 5. 
Interpelacja stanowi załączniki  nr 20  do niniejszego protokołu. 
 
 
Ad.  5 
 
Informacja Przewodniczącego Rady Miasta. 
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Tadeusz Sławik 
- Dnia 5 kwietnia w Krakowie na Wawelu odbyło się bardzo ważne spotkanie, 
dwóch samorządów wojewódzkich.  Spotkali się radni dwóch sejmików – województwa 
śląskiego i województwa małopolskiego. Najpierw była msza w  katedrze na  Wawelu, 
gdzie leżą królowie i świadkowie oceny Rzeczypospolitej. Następnie w sali 
senatorskiej, na zamku królewskim na Wawelu, odbyło się posiedzenie dwóch 
sejmików. Została przyjęta wspólna strategia dwóch województw, nad którą 
pracowano dwa lata.  Obecni byli marszałkowie, ministrowie, profesorowie  wyższych 
uczelni technicznych. Dokument jest bardzo ważny dla tych województw. To przyszłość 
naszego regionu i naszego miasta do roku 2020. Dobrze się składa, że sejmik 
województwa śląskiego już pracuje nad strategią województwa.  Rozpoczęły się też 
prace nad strategią naszego miasta, która jest kluczowym i ważnym dokumentem.  
Chciałbym, aby wszystkie siły naszego miasta zostały zaangażowe w prace nad 
strategią.  Kluczowe będzie zaangażowanie prezydenta miasta, wiceprezydenta 
miasta, radnych i liderów lokalnych.  Opracowaniem strategii zajmie się firma Delta 
Partner, która przygotowala bardzo dobre opracowanie dotyczące potencjału 
gospodarczego i rozwoju naszego miasta.  Od nas zależy, jaka będzie strategia i 
przyszłość naszego miasta. Stąd moje zaproszenie do pracy nad strategią, 
dokumentem kluczowym dla naszego miasta. Strategia zostanie przygotowana  do 
2020 roku.   
- Kolejna informacja dotyczy stanowiska  wiceprzewodniczącego rady, po złożeniu 
rezygnacji przez  radnego pana Damiana Gałuszkę.  Otrzymałem dwie opinie prawne. 
Zgodnie z tymi opiniami, stanowisko – wiceprzewodniczącego, pan radny Gałuszka, 
zachowuje do dnia 30 kwietnia br.  W maju zostaną przygotowane projekty uchwał, 
dotyczące wyboru wiceprzewodniczącego rady.  Dziękuję. 
Proszę  radnego pana Damiana Gałuszkę o przedstawienie informacji przewodnicącego 
rady miasta. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Miasta – Damian Gałuszka, przedstawił informację 
Przewodniczącego Rady Miasta, od ostatniej sesji do dnia dzisiejszego. 
 
Informacja stanowi załącznik  nr 21  do niniejszego protokołu. 
 
 
Ad.  6 
 
Informacja  Prezydenta Miasta. 
 
Marian Janecki przedstawił informację Prezydenta Miasta, od ostatniej sesji do dnia 
dzisiejszego.  Nadmienił, że posiada sprawozdanie z realizacji uchwał rady miasta za 
2012 rok. 
 
Informacja stanowi załącznik  nr 22  do niniejszego protokołu. 
 
Tadeusz Sławik  -  przewodn. Rady Miasta 
- Sprawozdanie z realizacji uchwał zostanie ujęte w porzadku obrad sesji w maju.   
Dziękuję za informację.  Proszę pana Mariana Jarosza radnego sejmiku województwa 
śląskiego o  informację z pracy sejmiku. 
 
Marian Jarosz  -  Radny Sejmiku Województwa Śląskiego 
- Szanowni państwo, kilka słów na temat Regionalnego Programu Operacyjnego. 
Na posiedzeniu  5 kwietnia na Wawelu, dwa sejmiki podjęły, bardzo istotną decyzję, 



6 
 
dotyczącą strategii dla rozwoju Polski południowej. Podział Europy będzie z punktu 
widzenia regionów. Region południowy zamieszkuje obecnie ponad 8 mln ludzi. Czyli 
ponad 20% mieszkańców Polski mieszka w tych dwóch województwach.  Nasz region 
nazywa się Europa Śląsko – Małopolskia Jest to pierwsza tego typu strategia w Polsce. 
Cele nadrzędne zostały oznaczone w trzech polach tj. współpraca naukowa uczelni, 
współpraca w zakresie kultury, współpraca w zakresie poprawy infrastruktury 
tansportowej, infrastruktury w zakresie zagospodarowania przestrzennego, 
współpraca w zakresie ochrony środowiska.  Jest też promocja walorów turystycznych 
o znaczeniu krajowym i międzynarodowym.  Województwo śląskie w zakresie atrakcji 
turystycznych nie ma się czego wstydzić. Jest Jura Krakowsko – Częstochwska,   
rezerwat żubrów w Pszczynie.  Jeśli chodzi o współpracę tych dwóch województw, to 
przyjęto promocję Jury Krakowsko – Częstochowskiej. 
Nasze miasto i województwo, przystąpiło do opracowania strategii rozwoju na 
najbliższy okres czasu. Musi to być materiał roboczy. Strategia składa się z 
określonych punktów, diagnozy, wskazania celów, montażu finansowego.  Z pomocą 
tego dokumentu można sięgać  po środki Unii Europejskiej, można też rozliczać się 
samemu z wykonania tych założeń.  Na poprzedniej sesji wspomniałem, że dla nas 
okres programowania  na lata 2014 – 2020 różni się w sposob istotny od tego, który 
teraz się kończy.  Do tej pory środki były głównie przeznaczane na wyrównywanie 
szans poszczególnych państw. Natomiast od 2014r. środki będą, przede wszystkim, 
kierowane na rozwój gospodarczy, konkurencyjność i innowację. Z Europejskiego 
Funduszu Regionalnego w naszym województwie, ponad 53% środków będzie 
przeznaczone na innowacje w badaniach, na rozwój w przedsiębiorstwach oraz 
poprawę  efektywności energetycznej. Jeśli chodzi o fundusz społeczny, to cechą 
charakterystyczną nowego okresu programowania jest to, że regionalne programy 
operacyjne, składają się z dwóch funduszów. Są to – Europejski Fundusz Rozwoju 
Regionalnego oraz Europejski Fundusz Społeczny, czyli tzw. środki na twarde projekty 
i miękkie projekty. W zakresie Europejskiego Funduszu Społecznego, czyli środków 
przeznaczonych na rozwój m.in. ludzi ponad 62% środków kierowanych jest na 
innowacyjne rozwiązani, jak również na przeciwdziałanie ubóstwu. Kierując się tymi 
zasadami, został opracowany wstępny projekt regionalnego programu operacyjnego. 
Dnia 6 maja w urzędzie marszałkowskim jest nowa prezentacja, nowej wersji, 
regionalnego programu operacyjnego. 
Kierując się tymi zasadami, regionalny program operacyjny, stanowi o tym, że 
niektóre z dziedzin nie będą wspierane finansowo.  Są  to np. powszechnie oczekiwane 
przez wszystkich drogi lokalne.  Pan prezydent wspomniał, że została zaprezentowana 
wstępna lista projektów kluczowych, regionalnych, czyli takich, które są  istotne dla 
rozwoju całego regionu, województwa. Są to środki na zadania poza konkursowe i na 
te zadania nie będę ogłaszane żadne konkursy. Wytypowane projekty kluczowe, będą 
realizowane  według przyjętych zasad. Wśród tych zadań, dominuje sprawa nauki – 
Akademia im. Długosza w Częstochowie, Główny Instytut Górnictwa, Instytut 
Chemicznej Przeróbki Węgla, Politechnika Śląska. To środki w wysokości ponad 880 
mln zł przeznaczone na innowację, naukę  w naszym województwie. 
Jeśli chodzi o infrastrukturę drogową, to w tym programie  poza konkursowe zadania, 
to przede wszystkim budowa obwodnicy Pawłowic. To zadanie jest już w budżecie 
bieżącego roku, ale w mniejszym zakresie niż planowano. Z naszego regionu 
zaproponowano  - budowę regionalnej drogi Racibórz - Pszczyna, gdzie koszt wynosi 
560 mln zł. Jest też przebudowa drogi wojewódzkiej  nr 933.  Droga ta zaczyna się w 
Pszowie, przebiega przez  Wodzisław, Jastrzębie, Pawłowice i kończy się w Oświęcimiu. 
Przeznaczone środki to ponad 140 mln zł.  Planuje się przebudowę drogi wojewódzkiej 
nr  935, która zaczyna się w Raciborzu, przebiega przez Rydułtowy, Rybnik, Żory aż do 
Pszczyny.  Ponadto jest przebudowa drogi wojewodzkiej nr 929 oraz przebudowa drogi 
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nr 925 na terenie Rybnika. Jako programy rezerwowe projektów kluczowych jest 
droga  południowa  przebiegająca przez Mszanę, Wodzisław.  Zaproponowano wstępną 
listę rankingową projektów drogowych, przewidzianych w tzw. regionalnych 
programach operacyjnych na lata 2014 – 2020. Ustalono też listę ratingową projektów 
drogowych, na poziomie krajowym.  Przewidziana kwota, to kilka miliardów złotych.  
Jednak z naszego regionu nie ma  projektu.   
Zaproponowano  listę rankingową  dotyczącą sieci kolejowych, proponowanych do 
realizacji z poziomu krajowego.  Projektów jest trzynaście.  Zwrócę państwu uwagę na 
jeden fragment torów kolejowych - odbudowa częściowo nieczynnej linii kolejowej nr 
182 Tarnowskie Góry – Zawiercie. Chodzi o połączenie portu lotniczego w Pyrzowicach 
z linią  Katowice – Warszawa.  Tej linii nie ma na kilkunastu kilometrach, będzie 
odbudowana. Pewne analogie są tu z Jastrzębiem. Środki są skierowane do 18 miast 
województwa. Mieści się w tym projekt skierowany na aglomerację katowicką, gdzie 
jest około 2 800 tys. mieszkańców.  Oprócz tego będą też projekty subregionalne. 
Dotyczy to Częstochowy, Bielska i Rybnika, łącznie z terenami wokół tych miast.  
Warunek skorzystania ze środków, to opracowanie przez subregiony strategii. Bez 
tego dokumentu środków  nie będzie.  Namawiam państwa radnych, aby szczególną 
uwagę poświecić tym problemom. Aby nie funkcjonowało pojęcie, że jeżeli nie złożymy 
projektów, to się nic nie stanie. Stanie się.  Dlatego, że są to ostatnie środki 
europejskie, jakie trafią do Polski. W następnym okresie programowania, jeżeli środki 
trafią do nas w tym kształcie, to na pewno będą dużo  mniejsze i na inne cele 
skierowane. Mamy świadomość i wszystko na to wskazuje, że Polska będzie ponownie 
największym beneficjentem środków Unii Europejskiej. Jest więc obowiązek 
wykorzystania tych szans.  Pamiętajcie państwo, że w przyszłym roku są wybory.  
Dziękuję. 
 
Tadeusz Sławik  -  Przewodn. RM 
- Dziękuję  panie radny za ważne informacje.  Dziękuję za wspieranie naszych 
działań.  Proszę o zabranie głosu radną panią Annę Hetman. 
 
Anna Hetman  -  Radna Sejmiku Województwa Śląskiego 
- Szanowni państwo, odniosę się do wypowiedzi pana prezydenta w sprawie dróg. 
Pozwolę się nie zgodzić z pana słowami, że nie ma wsparcia ze strony pana marszałka, 
jeśli chodzi o drogi. W ubiegłym tygodniu pan marszałek był w okolicy Jastrzębia, 
Mszanej, Wodzisławia i Rybnika. Przejazd odbył się drogami wojewódzkimi. Patrzył też, 
jaki jest postęp prac przy budowie drogi głównej południowej. Ponieważ przy 
projektowaniu budżetu na 2013r. , w komisji budżetu dyskutowano, bo też pracuję w 
tej komisji, jeśli chodzi o środki i przedłużający się termin oddania drogi. Wiadomo, 
jakie problemy występowały.  Środki się znalazły. Jeśli chodzi o odcinek drogi od 
Mszanej do Raciborza, to jest dla niej poparcie marszałka. Odbyło się spotkanie  z 
burmistrzami i wójtami z powiatu wodzisławskiego z marszałkiem na temat, jakie 
kroki podjąć w kierunku finansowania drogi. Budowa dróg pozwoli na odciążenie 
Jastrzębia i miast okolicznych. Proszę informować, jeśli potrzebne będzie wsparcie.  
Dziękuję. 
 
Tadeusz Sławik -  Przewodn. RM 
- Dziękuję państwu radnym sejmiku wojewódzkiego za poparcie naszych projektów 
startegicznych. Mogą to być ostatnie tak duże środki unijne. Realna jest też 
rewitalizacja linii kolejowej.  Musimy tylko o to się starać. 
 
Roman Foksowicz 
- Panie przewodniczący, jestem trochę zaskoczony i zaszło chyba nieporozumienie, 
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bo pan prezydent udzielił częściowo informacji, na temat budowy drogi głównej 
południowej w związku z naszym pismem. Otrzymałem pismo, że informacji nie będzie 
na tej sesji, a ma być na następnej. To chyba nieporozumienie. 
 
Tadeusz Sławik 
- Wtedy będzie pełna informacja.  Jest szeroki zakres tematu, zostanie udzielona 
odpowiedź na zadane pytania. Potrzebny jest na to czas. 
 
Roman Foksowicz 
- Liczyłem na kompleksową, pełną informację. Jestem więc zaskoczony tą 
sytuacją. 
 
Marian Janecki 
- Pismo dostaliśmy trzy dni temu i teraz przedstawiliśmy częściową informację. A 
odpowiedź na zawarte zapytania  przedstawię na sesji w maju.  Postaramy się, aby na 
miejscu  był obeny wykonawca i państwu radnym udzielił informacji.   
 
Tadeusz Sławik 
- Dziękuję, ogłaszam przerwę. 
 
 
P R Z E R W A  godz. 14.40 – 15.05 
 
 
 
Ad. 7 
 
Stan przygotowania Miasta do realizacji ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w 
gminach. 
 
 
Tadeusz Sławik  -  Przewodn. RM 
– Szanowni państwo, rada podjęła 12 uchwał.  Wcześniej kraje unii, a teraz Polskę 
dotknęła rewolucja śmieciowa. Będzie zmiana w działaniach firm, samorządu i 
mieszkańców. Przygotowania do realizacji uchwały trwały długo. Pierwszy etap 
postępowania to szkolenia, kolejny to konsultacje.  W mojej ocenie były bardzo 
głębokie konsultacje, były wielopłaszczyznowe, wielopoziomowe. Odbywały się w 
wydziałach, w salach urzędu miasta.  Odbywały się również na terenie całego miasta 
np.  z mieszkańcami, z zarządami osiedli i sołectw, z właścicielami garaży, z 
działkowiczami.  Rada miasta włączyła się też w dyskusję, aby  mieć jak najszersze 
spektrum informacji od mieszkańców miasta. Odbyły się spotkania z przedstawicielami 
spółdzielni mieszkaniowych i innych jednostek zarządzających mieszkaniami. Chodziło 
o to, aby wybrać jak najlepsze i najmniej kosztowne, dla mieszkańców naszego 
miasta,  rozwiązania.  Wiemy, że ceny będą wyższe, bo na to składa się szereg 
czynników.  Parę razy zdejmowaliśmy projekt uchwały z porządku obrad, bo wydawało 
się, że nie jest to projekt, o który nam chodziło.  Nie zadowolimy wszystkich 
jednostkowych oczekiwań, ale sądzę, że najważniejsze sygnały zostały przez nas 
przyjęte. Została rozwiązana kwestia usługi dodatkowej, utrzymania w czystości i 
konserwacji pojemników, sprawa odpadów zielonych, przesypy pojemników. W mojej 
ocenie większość tych sugestii znalazła się w uchwałach podjętych przez radę miasta. 
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- Pojawiły się jednak nowe problemy, spółdzielnie informują nas, że w imieniu 
mieszkanców nie będą zbierać deklaracji. Zapewne pojawią się też i inne problemy w 
trakcie realizacji uchwał. 
 
Marian Janecki 
- Nastąpił zwrot w zasadach gospodarowacnia odpadami komunalnymi. To nie jest 
tylko w naszym mieście, ale w całej Polsce.  Media, ale też i prowadzone rozmowy z  
prezydentami, wójtami, burmistrzami wskazują, jak wiele jest problemów.  Różna jest 
specyfika poszczególnych regionów, poszczególnych gmin. Trzeba też wziąć pod 
uwagę dotychczasową politykę, jaką gminy prowadziły w zakresie polityki 
gospodarowania odpadami. Inna polityka jest  w Jastrzębiu Zdroju,w okolicznych 
gminach np. Raciborzu, w Wodzisławiu, Żorach. W naszym mieście oparliśmy się na 
firmach prywatnych, które zajmują się gospodarką odpadami. W każdym z miast 
przygotowywano się inaczej do realizacji zadań.   
 
Prezydent Miasta przedstawił informację dotyczącą  nowego systemu gospodarowania 
odpadami komunalnymi na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój. 
 
Informacja w sprawie nowego systemu gospodarowania odpadami komunalnymi na 
terenie miasta Jastrzębie-Zdrój, stanowi załącznik  nr  23 do niniejszego protokołu. 
 
Tadeusz Sławik  -  Przewodn. RM 
- Dziękuję panie prezydencie za wyczerpującą informację, otwieram dyskusję. 
 
Janusz Tarasiewicz 
- Dobrze, że temat znalazł się dzisiaj w porządku obrad. Czy to są ostatnie 
możliwości wypowiadania przez spółdzielnie odstępowania od złożenia deklaracji ? Czy 
to spowodowało poruszenie tematu, czy inne sprawy ?  Cieszę się  z poruszenia 
tematu. Materiały odebrałem dzisiaj, bo 23 kwietnia nie było. Widzę, że w 
konsultacjach przekroczyliśmy 100%  ankietowanych, to dobrze. W zagrożeniach 
pisze,  że nie wszyscy właściciele nieruchomości złożą deklarację o wysokości opłaty 
za gospodarowanie odpadami, pomimo ustawowego obowiązku. Rozumiem, że w 
ustawowym obowiązku, ma się na myśli również zarządy spółdzielni. Po raz kolejny, 
przypomnę  z tego miejsca, że zapisy ustawy są bardzo niespójne. To dało możliwość 
manewru zarządom spółdzielni, ponieważ art. 3 – prawo spółdzielcze, to jest 
podstawowa niespójność, mówi wprost, że  majątek spółdzielni wpływa na własność 
jej członków. Zgodnie z art. 27 – prawo o spółdzielniach mieszkaniowych, jest to 
zarząd powierzony. Spółdzielnia jest osobą prawną, nie będącą właścicielem 
nieruchomości. Jest bardzo dużo odrębnych właścicieli. Oni mają święte prawo 
własności. Rozumiem to, ale trzeba szukać powodów odejścia przez spółdzielnie 
mieszkaniowe od złożenia deklaracji. Miasta nie stać na pewne rzeczy.  Pewne rzeczy 
należy rozgraniczyć. Jeden z prezesów, podczas spotkania na sali powiedział, że 
spółdzielnie są gotowe zapłacić dodatkową stawkę, ale żeby miasto przejęło 
kontenery. Wówczas nie było woli. Też przekazywałem różne stawowiska, 
spostrzeżenia nawet w formie uchwał i wniosków. Były to propozycje zarządów nie 
uwzględniane na etapie legislacyjnym naszego samorządu. A można było pochylić się 
nad propozycjami.  Z chwilą kiedy weszła nowelizacja ustawy i dobrze, że jest ustawa 
o usługach dodatkowych, ale znalazł się dodatkowy koszt, który daje możliwość w 
ramach już ustalonej opłaty, żeby utrzymać kontenery.  Jest to jeden z powodów, dla 
którego zarządy spółdzielni od tego odstąpiły. W spółdzielniach mieszkaniowych 
zarządy omawiały działania gmin na terenie, których są  budynki spółdzielni. Mogłem 
to oceniać z dwóch płaszczyzn, jako członek rady i jako strona uczestnicząca w radzie 
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miasta. Uważam, że był brak zrozumienia, przedstawicieli spółdzielni mieszkaniowych, 
którzy w interesie mieszkańców, chcą koszty jeszcze bardziej zminimalizować.  Jest 
zapis, zagrożenia pkt 7 - brak po stronie właścicieli nieruchomości poczucia obowiązku  
segregowania odpadów.  W spółdzielniach mieszkaniowych, nie jest łatwo znaleźć 
teren pod ustawienie, nie wiadomo jakiej ilości kontenerów, na konkretne odpady 
segregowane. Druga rzecz to świadomość społeczna  o segregowaniu odpadów. Nie 
ma nigdzie podane, co to jest segregacja, nie ma definicji.  Co należy uznać za 
segregację ? Czy nie stworzyć możliwości spółdzielniom, czy innym zabudowom 
wielorodzinnym, żeby  się dostosować ? Obawiam sie, że to przewoźnik, który zajmuje 
się wywożeniem śmieci, będzie decydował, czy śmieci były segregowane, czy nie były.  
Jeśli tak będzie, to zostaniemy w stawce za odpady niesegregowane, przy zabudowie 
wielorodzinnej.  Myślę, że punkt 7 nie dotyczy raczej zabudowy jednorodzinnej.  
Jeszcze raz powtórzę, to co mówiłem wielokrotnie, że brak zrozumienia i  poważnego 
traktowania, nie ujmowanie propozycji i wniosków, spowodował, że zapisy są 
niespójne w ustawach. Zarządy spółdzielni odstąpiły od składania deklaracji 
indywidualnych właścicieli. 
 
Lucyna Maryniak 
- Szanowni państwo, skoro spółdzielnia nie chce składać deklaracji, którą jako 
członkowie spółdzielni, żeśmy złożyli, to co ma zamiar z nimi zrobić ?  Wyrzucić je do 
kosza ? Mieliśmy napisane, że jest termin składania deklaracji.  Wszyscy na początku 
trudnego tematu popełniamy błędy, ale trzeba je korygować. Dziwię się, po 
wysłuchaniu w Jas-Necie wypowiedzi pana prezesa Dydo ze spółdzielni "Nowa", że ma 
takie stanowisko.  Mogę zapytać przedstawiciela swojej spółdzielni, pana Matusiaka,  
po co składaliśmy deklaracje ?  Chcę, żebyście państwo wiedzieli o tym, że myśmy  
deklaracje do spółdzielni złożyli. 
 
Tadeusz Sławik  -  Przewodn. RM 
- Podsumowując naszą pracę, mogę powiedzieć, że mamy jedną z najniższych 
stawek. Jeśli chodzi o określenie – segregacja, to ustawodawca nie wprowadził 
definicji. 
 
Marian Janecki 
- Kwestia prowadzenia dyskusji ze spółdzielniami mieszkaniowymi.  W ubiegłym 
roku występowaliśmy o ustalenie właściciela nieruchomości, w rozumieniu ustawy o 
utrzymaniu czystości. Miasta uważały, że spółdzielnie i zarządcy wspólnot 
mieszkaniowych oraz  zasobów miejskich, to właściciele, którzy powinni składać 
deklaracje.  Spółdzielnie zwróciły się do swoich mieszkańców, aby się zadeklarowali. 
Nie wiem, jaki to ma efekt w postaci składanych deklaracji, czy wszystkie zostały 
złożone. Wczoraj rozmawiałem z pełnomocnikiem prezydenta Rybnika i tam 
największa spółdzielnia mieszkaniowa złożyła bardzo dobrze przygotowaną  deklarację 
dotyczącą osób zamieszkałych. Będziemy musieli podjąć decyzje administracyjne. 
Niepotrzebna jest procedura, ale będziemy ustalali na podstawie zameldowania,  ilości 
zamieszkałych osób.  Lepsze jest współdziałanie.  Będziemy ustalali, ile faktycznie 
osób przebywa w mieście. Mieszkańcy domów jednorodzinnych i wielorodzinnych będą 
podawali stan faktyczny, bo po co mają płacić więcej.  W pewnym momencie sejm 
zareagował na sugestie  i chyba w styczniu  była podjęta ustawa, która modyfikowała 
wcześniejszą ustawę.  Taką, która byłaby  sygnalizowana i akceptowana przez 
środowiska samorządowe i inne. Ale dopiero 5 marca, po podpisaniu przez 
prezydenta, weszła w życie. Później ogłosiliśmy przetarg i dlatego nie mamy jeszcze 
dzisiaj otwartych ofert. Jesli procedura dalej będzie się przeciągała, to 1 lipca możemy 
stanąć przed faktem, że  śmieci będą własnością miasta i trzeba będzie, z wolnej ręki 
na krótki okres czasu, zlecić umowę firmom, które funkcjonują. 

10 



 
Jak państwo wiecie, z przewodniczącym rady, prowadziliśmy politykę dotyczącą 
wysypiska w Knurowie.  Jest tam instalacja regionalna. Nam się wydaje, że nie do 
końca, ta instalacja spełnia wszystkie wymogi.  Wysłaliśmy pismo do marszałka, do 
Knurowa, była propozycja, aby pojechała tam komisja... 
 
Alina Chojecka 
- Dwukrotnie panie prezydencie. 
 
Marian Janecki 
- Doczekaliśmy się wizyty przedstawicieli składowiska. Zapewniano nas, że  śmieci 
z Jastrzębia przyjmą. Są to deklaracje słowne. Dla nas jest istotna kalkulacja i fakt 
posiadania składowiska, na terenie naszego miasta. Powinno to skutkować częścią 
składową ceny przedstawioną przez oferenta, w kwestii transportu. Wożenie śmieci 
daleko spowoduje  dodatkowe koszty.  Cenowo nie różni się składowisko w Knurowie 
od naszego składowiska, jeśli chodzi o odbiór tony odpadów. 
Podział miasta na trzy sektory. Nie wiem, jak to będzie przebiegało.  Sądzę, że firmy 
działające na terenie naszego miasta, przygotowują się do startu w przetargu i 
złożeniu oferty, dla każdego z  sektorów.  Dla mieszkańca nie ma znaczenia, jaka to 
będzie firma. Cena będzie jedna dla mieszkańca. Może być różnica w cenie firmy w 
sektorze pierwszym, drugim, czy trzecim. Tego nie wiemy, pokaże to dopiero przetarg. 
Dobrze, że u nas są trzy zakłady, w których prowadzona jest segregacja. Cała 
technologia gospodarki odpadami, począwszy od  mieszkańca, od selektywnej zbiórki, 
może się odbywać poprzez działania tych firm na terenie miasta.  Mówiłem państwu o 
Żorach i Pszczynie, bo nie wiadomo, jaką politykę stosują firmy. Pewnych spraw nie da 
się wytłumaczyć racjonalnie.  Podobna sytuacja była w Czechach, gdzie duże miasta 
były opanowane przez firmy zewnętrzne.  Mają one swój kapitał i siłę ekonomiczną. 
Ciężko jest więc przebić się firmom lokalnym. 
 
Alina Chojecka 
- Szanowni państwo, komisja gospodarki komunalnej i przestrzennej, na 
posiedzeniach w każdym miesiącu zajmowała się tematem segregacji śmieci i 
gospodarką śmieciową.  Z panem przewodniczącym i z panią radną sejmiku, 
rozmawialiśmy o zagrożeniu, które wymienił pan prezydent. Mówimy  o instalacji w 
Knurowie. Usilnie próbowaliśmy pojechać tam i zobaczyć, jak faktycznie wygląda 
regionalna instalacja, która zawiera według uchwały sejmiku wojewódzkiego, część 
mechaniczno – biologicznego przetwarzania. Panie prezydencie, nie powiedział pan do  
końca o zagrożeniu ludzkim, o utracie miejsc pracy. Jeżeli śmieci zostaną skierowane 
do Knurowa, wpłynie to na ograniczenie działalności naszych firm. Ponieważ nie 
spełniają one jeszcze ustawowego zapisu, który mówi o posiadaniu pewnych 
parametrów, żeby stały się instalacjami. One są sortowniami na ten moment.  Nie 
spełniają warunków. Niektóre instalacje, wymienione w uchwale sejmiku, są 
instalacjami zastępczymi. Nie znam warunków, jakie musiałyby spełnić nasze 
miejscowe firmy, aby mogły być instalacją naszego miasta.  Po rozmowach pani radnej 
z panem marszałkiem Sekułą, po rozmowach z panem dyrektorem Cierpiałem, 
dostaliśmy informację, że firmy mogą  wystąpić, pod warunkiem, że spełniają 
ustawowe zapisy.  Firmy są na pewnym etapie realizacji prac i bardzo mało im 
brakuje, żeby warunki zostały spełnione.  Rozmowy są z ostatnich dwóch dni, nie 
zapoznałam się dokładnie z zapisami. W jakim terminie w 100% mogą być 
dotrzymane zapisy ustawowe, które zezwoliłyby, jak powiedział pan marszałek Sekuła, 
na wpisanie  Jastrzębia, jako instalacji regionalnej ?  Z korzyścią dla firm, dla 
mieszkańców miasta, którzy nie będą czuli zagrożenia, że stracą pracę w miejscu 
zamieszkania. To jest bardzo możliwe i blisko ten problem występuje. Dziękuję. 
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Marian Janecki 
- Pamiętacie państwo dyskusję o początkach, gdzie była mowa, że nasze 
województwo zostało podzielone na cztery obszary gospodarki odpadami.  W naszym 
obszarze jest to około 830 tys. mieszkańców, którzy wytwarzają 360 tys. ton odpadów 
na rok.  Odpady mogą być lokowane tylko w regionie. Powinny w regionie istnieć 
instalacje regionalne. Instalacje regionalne muszą spełniać warunki – musi być 
składowisko odpadów, musi być sortownia mechaniczna i biologiczna. Jeśli chodzi o 
Cofinco, to jest składowanie, jest sortowanie, jest kwestia rozbudowy kompostowni. 
Dlatego, chyba dwa miesiące temu, sejmik podjął decyzję o etapie pośrednim. My w 
specyfikacji napisaliśmy, że zgodnie z ustawą, powinny być odwożone.  Firmy powinny 
się dogadać, gdzie będą  wozić śmieci.  Moce przerobowe są takie, że stanowisko w 
Jastrzębiu, stanowisko w Knurowie, w Rybniku, w Raciborzu, są w stanie 
zagospodarować śmieci. Część z ilości 360 tys. ton przerabiając poprzez selektywną 
zbiórkę.  W momencie uzyskania kompostowni, można wystąpić do sejmku o podjęcie 
uchwały i wpisanie do instalacji regionalnej.  Jest określony termin, do roku 2015, o 
dostosowanie wszystkich składowisk. Będą się też pojawiały inwestycje związane z 
termicznym spalaniem odpadów. 
 
Lucyna Maryniak 
- Co my, jako rada, możemy zrobić, żeby zobligować  Knurów do ujawnienia stanu 
faktycznego instalacji ?  Kwestia jest ważna, chodzi o miejsca pracy. Może być firma z 
zewnąrz z kapitałem zachodnim.   
 
Marian Janecki 
- Jeśli chodzi o ilość śmieci, to udokumetowane jest 360 tys. ton. Niektórzy mówią, 
że jest więcej.  Te cztery składowiska są dostosowane, bo jest wojewódzki plan 
gospodarowania odpadami. Tylko preferencja jest  instalacji regionalnej. Ale instalacja 
ta, nie ma możliwości przerobowych przejęcia takiej ilości śmieci. Jeśli chodzi o 
sortownie, to nie obawiałbym się utraty miejsc pracy. Bardziej może to dotknąć 
przedsiębiorstwa zajmujące się dzisiaj odbieraniem odpadów. One, przez lata, 
zdobywały rynek. Jest pytanie, które przetrwają, a które stracą umowy na odbiór 
śmieci.  Tu jest niebezpieczeństwo. 
 
Tadeusz Sławik  -  przewodn. RM 
- Rada miała mały wpływ. Miała tylko na podział miasta na sektory. 
 
Janusz Tarasiewicz 
- Muszę tu przyznać rację. Pewne decyzje zapadły w Warszawie i  dramatem jest, 
że firmy mogą z rynku zniknąć. Wracając do sprawy deklaracji, to trzeba powiedzieć, 
że my deklarowaliśmy ilość osób, a nie opłaty. Deklarację opłaty złoży zarząd 
spółdzielni w imieniu mieszkańców. Jest kolejne zagrożenie, ponieważ nie 
wypowiedzenie umowy z firmą spowoduje, że mieszkańcy zapłacą podwójne stawki. 
Miasto będzie musiało egzekwować opłatę, a firma zgodnie z umową, nie zaprzestanie 
wywozu. Musicie państwo wiedzieć, że takie zagrożenie istnieje. Nie wypowiedzenie 
umowy do określonego terminu spowoduje, że  możemy  w lipcu zapłacić dwa razy za 
wywiezienie. 
 
Marian Janecki 
- Myśmy też o tym mówili. Trzy miesiące wcześniej należało umowy wypowiedzieć. 
Była informacja od firmy, która nie obsługuje, że umowa wygasa.  Nie wiem, bo nie 
mamy informacji dotyczącej wszystkich pozostałych. W  budynkach indywidualnych 
spoczywało to na właścicielu,  a jeśli chodzi o spółdzielnie, to sądzę, że wypowiedzenia 
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dokonały.   
 
Tadeusz Sławik 
- Dziękuję, czy jeszcze ktoś z państwa chce zabrać głos ? Nie widzę, wobec tego 
zamykam dyskusję.  Wszyscy jesteśmy świadomi  monitorowania sytuacji i oceniania 
problemów, które już są i pojawią się w przyszłości. 
 
 
Ad. 8 
 
Podjęcie uchwał w sprawach bieŜących zgodnie z wykazem. 
 
 
Przewodniczący komisji uchwał i wniosków radny Paweł Jagodziński, przedstawił 
projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój. 
 
Opinie wszystkich komisji rady miasta – pozytywne. 
 
Ryszard Piechoczek  - Wiceprzewodn. Rady Miasta 
- Czy są uwagi do projektu uchwały ?  Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały w 
proponowanym brzmieniu ? 
 
Uchwała Nr V.45.2013 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Jastrzębie-Zdrój została przyjęta głosami:  za – 17, przeciw – 0, 
wstrzymujących się – 0. 
 
– Stwierdzam, że rada miasta przyjęła uchwałę jednogłośnie. 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 24 do niniejszego 
protokołu. 
 
 
 
Przewodn. komisji uchwał i wniosków przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany 
Uchwały Nr XV.191.2012 Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój  z dnia 20 grudnia 2012 roku w 
sprawie budżetu Miasta Jastrzębie-Zdrój na 2013 rok. 
 
Opinie wszystkich komisji rady miasta – pozytywne. 
 
 
Ryszard Piechoczek  - Wiceprzewodn. RM 
- Czy są uwagi do projektu uchwały ?  Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały w 
proponowanym brzmieniu ? 
 
Uchwała Nr V.46.2013 w sprawie zmiany Uchwały Nr XV.191.2012 Rady 
Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 20 grudnia 2012 roku w sprawie budŜetu 
Miasta Jastrzębie-Zdrój na 2013 rok została przyjęta głosami:  za -16, 
przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
– Stwierdzam, że rada miasta przyjęła uchwałę jednogłośnie. 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 25 do niniejszego 
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protokołu. 
 
 
 
Przewodn. komisji uchwał i wniosków przedstawił projekt uchwały w sprawie  przyjęcia 
uzupełnienia nr 3 do „Lokalnego Programu Rewitalizacji Jastrzębia-Zdroju na lata 
2008-2015". 
 
Opinie komisji Polityki Gospodarczej i Bezrobocia oraz komisji Skarbu – pozytywne. 
 
Ryszard Piechoczek  - Wiceprzewodn. RM 
- Czy są uwagi do projektu uchwały ?  Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały w 
proponowanym brzmieniu ? 
 
Uchwała Nr V.47.2013 w sprawie przyjęcia uzupełnienia nr 3 do „Lokalnego 
Programu Rewitalizacji Jastrzębia-Zdroju na lata 2008-2015” została 
przyjęta głosami:   za – 18, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
– Stwierdzam, że rada miasta przyjęła uchwałę jednogłośnie. 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 26 do niniejszego 
protokołu. 
 
 
 
Przewodn. komisji uchwał i wniosków przedstawił projekt uchwały w sprawie  
określenia zasad przyznawania dofinansowania do zadań Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych dotyczące rehabilitacji społecznej na rok 2013. 
 
Opinie komisji Polityki Społecznej oraz komisji Skarbu  -  pozytywne. 
 
Ryszard Piechoczek  - Wiceprzewodn. RM 
- Czy są uwagi do projektu uchwały ?  Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały w 
proponowanym brzmieniu ? 
 
 
Uchwała Nr V.48.2013 w sprawie określenia zasad przyznawania 
dofinansowania do zadań Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych dotyczące rehabilitacji społecznej na rok 2013 została 
przyjęta głosami:  za -18, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
– Stwierdzam, że rada miasta przyjęła uchwałę jednogłośnie. 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 27 do niniejszego 
protokołu. 
 
 
Przewodn. komisji uchwał i wniosków przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany 
Uchwały Nr XV.195.2012 Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 20 grudnia 2012r. w 
sprawie przyjęcia gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów 
alkoholowych na 2013 rok. 
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Opinie komisji Polityki Społecznej oraz komisji Skarbu  -  pozytywne. 
 
Ryszard Piechoczek  - Wiceprzewodn. RM 
- Czy są uwagi do projektu uchwały ?  Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały w 
proponowanym brzmieniu ? 
 
Uchwała Nr V.49.2013 w sprawie zmiany Uchwały Nr XV.195.2012 Rady 
Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 20 grudnia 2012r. w sprawie przyjęcia 
gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych 
na 2013 rok została przyjęta głosami:  za – 18, przeciw – 0, wstrzymujących 
się – 0. 
 
– Stwierdzam, że rada miasta przyjęła uchwałę jednogłośnie. 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 28  do niniejszego 
protokołu. 
 
 
 
Przewodn. komisji uchwał i wniosków przedstawił projekt uchwały w sprawie  zmiany 
przebiegu ulicy  ks. Twardowskiego zaliczonej do kategorii dróg gminnych na terenie 
Miasta Jastrzębie-Zdrój. 
 
Opinia komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej  -  pozytywna. 
 
Ryszard Piechoczek  - Wiceprzewodn. RM 
- Czy są uwagi do projektu uchwały ?  Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały w 
proponowanym brzmieniu ? 
 
Uchwała Nr V.50.2013 w sprawie zmiany przebiegu ulicy  ks. Twardowskiego 
zaliczonej do kategorii dróg gminnych na terenie Miasta Jastrzębie-Zdrój 
została przyjęta głosami:  za – 18, przeciw  - 0, wstrzymujących się - 0. 
 
– Stwierdzam, że rada miasta przyjęła uchwałę jednogłośnie. 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 29 do niniejszego 
protokołu. 
 
 
 
Przewodn. komisji uchwał i wniosków przedstawił projekt uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę w trybie bezprzetargowym części 
nieruchomości  stanowiącej własność Miasta Jastrzębie-Zdrój zlokalizowanej przy ulicy 
Katowickiej 35. 
 
Opinie komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej oraz komisji Edukacji -  
pozytywne. 
 
Ryszard Piechoczek  - Wiceprzewodn. RM 
- Czy są uwagi do projektu uchwały ? 
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Janusz Tarasiewicz 
- Proszę o wyjaśnienie, bowiem zaniepokoiła mnie treść uzasadnienia -  
proponowana zgoda na dłuższy niż wnioskowany termin oddania w  dzierżawę części  
budynku gimnazjum nr 8 wynika z prawdopodobnego... Czy będzie zagwarantowane 
przy spisywaniu umowy, że nic poza tym tam nie może powstać ?  Chodzi 
prawdopodobnie o stworzenie  żłobka. Czy będzie gwarancja zapewnienia, że cel 
zostanie zrealizowany, na który dajemy tę dzierżawę ?   
 
Marian Janecki 
- Przyzwolenie dopiero nastąpi w momencie, kiedy fizycznie osoba prawna 
przystąpi do  podpisania umowy. To jest jak plan finiansowy.  Nie jest tak, że dzisiaj 
wyrażamy zgodę, dopiero moment podpisania umowy jest  wiążący. 
 
Janusz Tarasiewicz 
- Dlatego pytam, czy umowa będzie deklarowała, że nie może być nic innego, jak 
deklarowany cel ? Uzasadnienie mówi prawdopodobne uruchomienie zespołu 
żłobkowo-przedszkolnego. Jak prawdopodonie, to różnie może być. 
 
Marian Janecki 
- Prawdopodobnie, bo taki jest na dzisiaj wniosek.  Jeśli będzie inne przeznaczenie, 
to nie dostaną. Tego typu działalność, jak przedszkole musi mieć stabilizację 
długoletnią.  Rada miasta nie określa w uchwale wszystkich elementów składowych, 
związanych z  dzierżawą.  Należy to do osoby prawnej – prezydenta, czy dyrektora 
szkoły. 
 
Ryszard Piechoczek  - Wiceprzewodn. RM 
- Czy są  jeszcze pytania do projektu uchwały ?  Nie widzę. Kto jest za przyjęciem 
uchwały w proponowanym brzmieniu ? 
 
Uchwała Nr V.51.2013  w sprawie wyraŜenia zgody na oddanie w dzierŜawę 
w trybie bezprzetargowym części nieruchomości stanowiącej własność 
Miasta Jastrzębie-Zdrój zlokalizowanej przy ulicy Katowickiej 35 została 
przyjęta głosami:  za – 17, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
– Stwierdzam, że rada miasta przyjęła uchwałę jednogłośnie. 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 30 do niniejszego 
protokołu. 
 
 
 
Przewodn. komisji uchwał i wniosków przedstawił projekt uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości gruntowych. 
 
Opinia komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej  -  pozytywna. 
 
 
Ryszard Piechoczek  - Wiceprzewodn. RM 
- Czy są uwagi do projektu uchwały ?  Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały w 
proponowanym brzmieniu ? 
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Uchwała Nr V.52.2013 w sprawie wyraŜenia zgody na zamianę nieruchomości 
gruntowych została przyjęta głosami:  za – 16, przeciw – 0, wstrzymujących 
się – 0. 
 
– Stwierdzam, że uchwałę rada miasta przyjęła jednogłośnie. 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 31 do niniejszego 
protokołu. 
 
 
 
Przewodn. komisji uchwał i wniosków przedstawił projekt uchwały w sprawie  
wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości gruntowych 
stanowiących własność Miasta Jastrzębie-Zdrój położonych przy ul. Jagiełły. 
 
Opinia komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej  -  pozytywna. 
 
Ryszard Piechoczek  - Wiceprzewodn. RM 
- Czy są uwagi do projektu uchwały ?  Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały w 
proponowanym brzmieniu ? 
 
Uchwała Nr V.53.2013 w sprawie  wyraŜenia zgody na sprzedaŜ w drodze 
bezprzetargowej  nieruchomości gruntowych stanowiących własność Miasta 
Jastrzębie-Zdrój połoŜonych przy ul. Jagiełly została przyjęta głosami:  za – 
17, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
– Stwierdzam, że uchwałę rada miasta przyjęła jednogłośnie. 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 32  do niniejszego 
protokołu. 
 
  
 
Przewodn. komisji uchwał i wniosków przedstawił projekt uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości gruntowej        
stanowiącej własność Miasta Jastrzębie-Zdrój, położonej przy ul. Malinowej. 
 
Opinia komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej  -  pozytywna. 
 
Ryszard Piechoczek  - Wiceprzewodn. RM 
- Czy są uwagi do projektu uchwały ?  Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały w 
proponowanym brzmieniu ? 
 
Uchwała Nr V.54.2013 w sprawie wyraŜenia zgody na sprzedaŜ w drodze 
przetargu nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Miasta Jastrzębie-
Zdrój, połoŜonej przy ul. Malinowej została przyjęta głosami:  za – 17, 
przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
– Stwierdzam, że uchwałę rada miasta przyjęła jednogłośnie. 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 33  do niniejszego 
protokołu. 
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Przewodn. komisji uchwał i wniosków przedstawił projekt uchwały w sprawie 
nadawania wyróżnień w Mieście Jastrzębie-Zdrój. 
 
Opinie komisji Bezpieczeństwa Publicznego i Samorządu Terytorialnego oraz komisji 
Kultury i Sportu  -  pozytywne. 
 
Ryszard Piechoczek  - Wiceprzewodn. RM 
- Czy są uwagi do projektu uchwały ?  Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały w 
proponowanym brzmieniu ? 
 
Uchwała Nr V.55.2013 w sprawie nadawania wyróŜnień w Mieście Jastrzębie-
Zdrój została przyjęta głosami:  za – 18, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 
 
– Stwierdzam, że uchwałę rada miasta przyjęła jednogłośnie. 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 34  do niniejszego 
protokołu. 
 
 
 
Przewodn. komisji uchwał i wniosków przedstawił projekt uchwały w sprawie 
rozpatrzenia skargi Niezależnej Inicjatywy Mieszkańców. 
 
Opinie komisji Bezpieczeństwa Publicznego i Samorządu Terytorialnego oraz komisji 
Rewizyjnej  -  pozytywne. 
 
Ryszard Piechoczek  - Wiceprzewodn. RM 
- Czy są uwagi do projektu uchwały ?  Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały w 
proponowanym brzmieniu ? 
 
Uchwała Nr V.56.2013 w sprawie rozpatrzenia skargi NiezaleŜnej Inicjatywy 
Mieszkańców została przyjęta głosami:  za – 16, przeciw – 0, wstrzymujących 
się – 0. 
 
– Stwierdzam, że uchwałę rada miasta przyjęła jednogłośnie. 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 35 do niniejszego 
protokołu. 
 
 
 
Ad. 9 
 
Zatwierdzenie  wniosków  komisji Rady  Miasta. 
 
Komisje Rady Miasta nie zgłosiły wniosków. 
 
 
 
Ad. 10 
 
Sprawozdanie z działalności komisji Rady Miasta za 2012 rok: 
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-   Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

 
Przewodnicząca komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej radna Alina Chojecka  
przedstawiła sprawozdanie z działalności komisji za 2012 rok. 
 
Sprawozdanie stanowi załącznik  nr  36 do niniejszego protokołu. 
 
 

-   Rewizyjnej 
 
Przewodniczący komisji  Rewizyjnej radny Witold Kosiorek przedstawił sprawozdanie z 
działalności komisji za 2012 rok. 
 
Sprawodanie stanowi załącznik  nr  37  do niniejszego protokołu. 
 
 
 
Ad. 11 
 
Wolne  głosy  i wnioski. 
 
Janusz Tarasiewicz 
-  Szanowni państwo, zapewne już wiecie, bo miasto obiegła informacja, odnośnie 
próby likwidacji biura obsługi klienta PGNiG w Jastrzębiu. Nie ma pana prezydenta na 
sali, aby zadać pytanie.  Może w trybie pilnym należy przygotować zapytanie, jak ta 
sytuacja wygląda.  Czy rada miasta nie powinna wystąpić z apelem ?  W poniedziałek  
spotkałem się z pracownikami przekazano im informację, że część  przejdzie do Żor, 
część do Wodzisławia. Statystyka jest prosta, prawie 90-cio tysięczne miasto, gdzie 
ponad 31 tysięcy obsługuje biuro obsługi klienta, w Rybniku około 50 tysięcy 
obsługuje ponad 25 tysięcy. Skala jest więc dużo wyższa, jeśli chodzi o nasz teren.  
Poddaję po rozwagę, nie wiem czy prezydium rozważy kwestię apelu. 
 
Andrzej Kinasiewicz 
- Czy zostało złożone do izby skarbowej zapytanie  o sprawę ulg dla uprawnionych 
rodzin 3+ wielodzietnych, czy dla seniorów. Minęły już dwa miesiące od czasu zdjęcia 
z porządku obrad projektu uchwały – aktywni 60+ z tego powodu, że trzeba było 
zapytać, czy nie trzeba będzie płacić podatku od  tych ulg i zniżek.  Nie wiem, czy 
takie zapytanie zostało złożone, czy nie. Jest na sali pan skarbnik, a więc osoba, jak 
najbardziej kompetentna do udzielenia odpowiedzi. 
- w ubiegłym roku zgłaszałem projekt, przed zbliżającymi się obchodami 50-cio 
lecia Jastrzębia-Zdroju, żeby główną aleję w parku zdrojowym uhonorować  
popiersiami osób, które zasłużyły się do powstania i  rozwoju  naszego miasta, 
począwszy od czasów XIX wieku, a może i wcześniej.  Powiedziano mi, że w kwietniu 
ubr. zostało wystosowane pismo do wojewódzkiego konserwatora zabytków  i nie 
wiem, jaka jest odpowiedź. Minął rok, ale nieoficjalnie mówiono mi, że odpowiedzi 
jeszcze nie ma. Nie wiem, czy pana konserwatora obowiązują terminy 
administracyjne, czy nie ?  Nie obowiązują, czyli można wcale nie udzielić odpowiedzi. 
Jest taka zasada, że milczenie jest traktowane, jako akceptacja.  Dziękuję. 
 
 
Alina Chojecka 
- Chwilę temu radni podjęli uchwałę w sprawie nadawania  wyróżnień w mieście 
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Jastrzębie-Zdrój. W związku z tym w punkcie – wolne głosy i wnioski, Klub Radnych  
Platforma Obywatelska przygotował wniosek o nadanie honorowego obywatela miasta 
Jastrzębie-Zdrój dla pana premiera Jerzego Buzka. Zdajemy sobie sprawę, ze jest to 
moment, kiedy uchwała musi się uprawomocnić. Ma być ogłoszona w dzienniku 
urzędowym. W związku z tym, przedkładamy państwu dzisiaj tylko wniosek. 
Uzasadnienie, będzie przedstawione dla wysokiej rady, w momencie  przygotowania 
projektu uchwały.  Na ręce pana przewodniczącego składam wniosek. 
 
Wniosek o nadanie honorowego obywatela miasta Jastrzębie-Zdrój stanowi załącznik  
nr  38 do niniejszego protokołu. 
 
Andrzej Matusiak 
- Nie życzę sobie, aby taka osoba, była honorowym obywatelem naszego miasta. 
 
Ryszard Piechoczek 
- Wniosek został złożony.   
 
Alina Chojecka 
- Szanowni państwo, jest to zapis statutowy, mówiący o tym, że rada ma takie 
prawo. Zgłosiłam, w punkcie, jak pan przewodniczący był uprzejmy powiedzieć – 
wolne głosy i wnioski. Skorzystałam z tego prawa. Organem, który decyduje i ustala 
pewne decyzje, jest  rada miasta. Podejmuje je większością głosów. Wydaje mi się, że 
nie jest rolą pana radnego zabieranie mi mojego prawa. Jeżeli pan ma życzenie na ten 
temat coś powiedzieć, proszę się zgłosić i pan przewodniczący z pewnością  udzieli 
panu głosu. Dziękuję bardzo. 
 
Tadeusz  Markiewicz 
- Nie komentuję sprawy, komu można przyznać odznakę.  Jak pani powiedziała, 
można przygotować  projekt i każdy zajmie stanowisko. Pan radny może mieć inne 
zdanie.  Chodzi o to, szanowni państwo, żeby nie wyszła sytuacja z przyznawaniem  
honorowego obywatela, czy wyróżnienia, bo już mieliśmy sytuację, gdzie wyszło 
bardzo niezręcznie, w stosunku do tej osoby. Może należałoby uzgodnić to z 
prezydium rady.  Nie będę tu mówił nazwiska osoby naprawdę zasłużonej. 
- Składałem interpelację, bo jest obawa spółdzielni mieszkaniowych, które nie 
składają deklaracji, że część osób, które złożą deklaracje będą ponosić opłaty, za 
osoby, które nie płacą. Składałem interpelację o przygotowanie projektu uchwały, czy 
propozycji pana prezydenta, czy opieki społecznej, w jaki sposób będzie wyglądało 
dofinasowanie opłaty osobom, które znajdują się w trudnej sytuacji. Chciałbym 
wiedzieć na jakim to jest etapie. Chodzi o interpelację dotyczącą możliwości 
odpracowania za czynsz.  Albo zostałem źle zrozumiany, albo nie ma ku temu chęci. 
Nie lubię posługiwać się przykładami z innych miast, ale z takiej możliwości można 
skorzystać.  Inne miasta korzystają opracowując odpowiedni program.  Jeżeli będzie 
potrzeba, to służę państwu moją skromną wiedzą. Uważam, że można z tego 
skorzystać, to wynika z ogólnych zasad. 
- Następna rzecz, to interpelacja w sprawie diet, gdzie dano odpowiedź, że nie 
można tego zrobić. Dysponuję wyrokiem Trybunału Konstytucyjnego i wyraźnie jest 
powiedziane, że można. Odczytam państwu „...konstytucyjne akty prawa miejscowego 
są zaliczane do źródeł prawa, powszechnie obowiązującego, na obszarze działania 
organów, które je ustanowiły.  Obszary te, w przypadku działania obszarów gminy.... 
/nie słychać/  ZróŜnicowanie poszczególnych gmin dotyczy równieŜ prowadzonej tam 
działalności oraz istotnych funkcji gminy, w zakresie rzutującym bezpośrednio na 
uwarunkowanie dotyczące utrzymania czystości oraz zachowanie 
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porządku w miejscach publicznych...". Zastosowano wypowiedź prokuratora 
generalnego, że  „...konstytucja dopuszcza unormowanie określonych zagadnień 
związanych z odzwierciedleniem wolności i praw konstytucyjnych w aktach prawa 
miejscowego w sposób niejednolity. W zaleŜności od treści i danego terenu, który 
dany akt prawa miejscowego dotyczy. Niemniej to niejednolite regulacje nie tracą 
charakteru prawa powszechnie obowiązującego co oznacza, Ŝe ich obowiązywanie jest 
ograniczone do określonego terenu, nie do określonej kategorii przedmiotu. Trybunał 
mówi  „...wskazane wyŜej okoliczności prowadzą do wniosku, Ŝe artykuł 10 ustawy  
nie jest niezgodny z zasadą  równości wyraŜoną  w artykule 34...".  /nie słychać/.  
Boimy się podjęcia trudnego tematu. Uważam, że takie postępowania powinny być 
prowadzone, bo dotyczy to gminy Jastrzębie -Zdrój i  konkretnej sytuacji. 
 
 
Lucyna Maryniak 
- Cieszę się, że na obrady rady wrócił pan przewodniczący, bo wiem jaki ma 
stosunek do repatriantów.  Dostaliśmy list, gdzie zwracają się do nas, jako jednej z 
gmin, które wzorem kadencji 1998 – 2002 sprowadziły jedną rodzinę z Kazachstanu 
do miasta. Proszę, aby radni przeanalizowali możliwości i zastanowili się nad pomocą 
dla takiej rodziny.  Ludzie stamtąd ciągle czują się Polakami. 
- Pan radny Matusiak wspomniał, że pan premier Buzek nie spisał się godnie, jeśli 
chodzi o  kopalnie.  Chciałabym, żeby pan to uzasadnił i powiedział, jakie kopalnie 
były likwidowane.  Pan Andrzej nie otrzymał odpowiedzi i chcę zapytać, czy pismo 
zostało przekazane do skarbówki odnośnie obliczeń. Tychy sprawę załatwiły i można 
tam zadzwonić i się dowiedzieć, jak to zrobili. 
 
 
Marian Janecki 
- Planując zaproszenie trzeba myśleć o konkretach – mieszkaniu i pracy. 
 
 
Tadeusz Markiewicz 
- Dwa lata temu przymierzaliśmy się do aktualizacji programu bezpieczne miasto.  
W tej chwili program jest w trakcie realizacji, pan prezydent wyznaczył osoby, które 
będą koordynatorami programu. Proszę państwa radnych o zapoznanie się i wnoszenie 
ewentualnych uwag. 
- Dzisiejsza skarga na konsultacje. Ustawa o konsultacjach  precyzyjnie wymienia 
sześć punktów, które obowiązkowo muszą być konsultowane. Tutaj odbyły się 
konsultacje, co nie podlega najmniejszej dyskusji. Tylko brakuje jednego elementu, 
który nie został załączony, że  konsultacje rzeczywiście  się odbyły ?  Powinna być 
uchwała ramowa, do każdej uchwały, która wymaga konsultacji, z uzasadnieniem, w 
jaki sposób będziemy konsultować.  Wyczerpuje to całkowicie zapis o konsultacji. Nie 
umieszczenie jednego z elementów daje podstawę do kwestionowania.  Nie konsultuje 
się ze stowarzyszeniami, tylko z mieszkańcami. 
 
 
Tadeusz Sławik  -  Przewodn. RM 
- Dziękuję przewodniczącemu komisji bezpieczeństwa za zabranie głosu.  Komisja 
ma też w nazwie samorząd terytorialny. Może komisja zaproponuje nam pewne 
rozwiązania. 
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Ad. 12 
 
 
Zakończenie posiedzenia. 
 
Tadeusz Sławik  -  Przewod. RM 
- Dziękuję państwu za udział w obradach Sesji zwyczajnej. Zamykam obrady Sesji 
zwyczajnej. 
 
 
 
 
 
Protokołowała 
Alicja Trocka 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 


